

БЕЛАНОВСКАЯ ЕЛЕНА ЕВГЕНЬЕВНА
BELANOUSKAYA ALENA

БИОГРАФИЯ

Белановска Елена Евгеньевна закончила Белорусский политехнический институт в 1985 году, специальность «Строительство», квалификация «Инженер-преподаватель строительных дисциплин».

С 1992 по 1998 работала в должности преподавателя сначала на кафедре педагогических дисциплин БПИ, затем на кафедре «Технология и методика преподавания» БГПА.

В 2000 году была избрана на должность старшего преподавателя кафедры «Технология и методика преподавания» БГПА.

С 2001 года работает в должности старшего преподавателя кафедры «Психология» БНТУ.

НАУЧНАЯ И ПЕДАГОГИЧЕСКАЯ ДЕЯТЕЛЬНОСТЬ

- область научных интересов:

Проблемы формирования профессиональной компетентности преподавателя высшей школы

- участие в научно-исследовательских темах и проектах:

ГБ 02-38 «Разработка путей, средств и методов оптимального управления формированием личности специалиста с высшим образованием за время обучения его во ВТУЗе» (входит в государственную программу фундаментальных ориентированных исследований «Социальные процессы»)

ГБ 03-105 «Разработка научно-обоснованной модели методического обеспечения социально-гуманитарной подготовки студентов в условиях технического вуза (на примере курса «Основы психологии и педагогики»)

ГБ 11-278 «Психолого-педагогические и социальные аспекты развития высшего технического образования»

ГБ 16-223 «Психолого-педагогические аспекты гуманитаризации образовательного процесса в техническом вузе

BIOGRAPHY

Belanovska Elena graduated from the Belarusian Polytechnic Institute in 1985, specialty "Construction", qualification "Engineer-teacher of construction disciplines."

From 1992 to 1998 she worked as a teacher first at the Department of Pedagogical Disciplines of the BPI, then at the Department of Technology and Methods of Teaching BSPA.

In 2000 she was elected to the post of senior lecturer of the department "Technology and Methods of Teaching" of BSPA.

Since 2001 he has been working as a senior lecturer at the Psychology Department of BNTU.

SCIENTIFIC AND PEDAGOGICAL ACTIVITIES

- field of scientific interests:

Problems of formation of professional competence of the teacher of the higher school.

- participation in research topics and projects:

GB 02-38 "Development of ways, means and methods for the optimal management of the formation of the personality of a specialist with a higher education during his training at the VTUZ" (included in the state program of fundamental oriented research "Social Processes").

GB 03-105 "Development of a scientifically grounded model of methodological support of social and humanitarian training of students in the conditions of a technical university (on the example of the course "Fundamentals of Psychology and Pedagogy")

GB 11-278 "Psychological-pedagogical and social aspects of the development of higher technical education"

GB 16-223 "Psychological and

(на примере блока социально-гуманитарной подготовки интегрированного модуля «Философия» учебной дисциплины «Основы психологии и педагогики» и специализированного модуля учебной дисциплины «Психология труда»))»

- преподаваемые дисциплины:

«Основы психологии и педагогики», «Этика и психология делового общения», «Психология труда»

НАГРАДЫ И ПООЩРЕНИЯ

2010г - Грамота Белорусского национального технического университета

2011г - Почетная грамота Белорусского национального технического университета

2014г- Почетная грамота Белорусского национального технического университета

2016 г - Грамота профкома Белорусского национального технического университета.

ПУБЛИКАЦИИ

Автор учебно-методического комплекса; соавтор четырех электронных учебных изданий, многочисленных учебных пособий, рекомендованных учебно-методическим объединением по профессионально-техническому обучению МО РБ; имеет более 40 научных публикаций.

pedagogical aspects of the humanization of the educational process in a technical university (on the example of the block of social and humanitarian preparation of the integrated module" Philosophy "of the academic discipline" Fundamentals of Psychology and Pedagogy "and a specialized module of the educational discipline" Labor Psychology ")

- the disciplines taught:

"Fundamentals of Psychology and Pedagogy", "Ethics and Psychology of Business Communication", "Psychology of Labor"

AWARDS AND PROMOTIONS

2010 - Diploma of the Belarusian National Technical University

2011 - Honorary Diploma of the Belarusian National Technical University

2014 - Certificate of Honor of the Belarusian National Technical University

2016 - The diploma of the trade union committee of the Belarusian National Technical University

PUBLICATIONS

Author of educational and methodical complex; co-author of four electronic educational publications, numerous teaching aids recommended by the training and methodological association for vocational and technical training of the Ministry of Defense of the Republic of Belarus; has more than 40 scientific publications.